
 Zápis OV č. 1/20 
Osadní výbor: Osadní výbor Šipší (OV) 
Datum:   13. 1. 2020 v 18.00 h 

Přítomní: 
 
 
 
Nepřítomní:  
Zapisovatel: 
Hosté: 

Předseda: Martin Suchánek 
Členové: Zdeňka Balšánková, Martin Hlavatý, Jan Harsa, Ivan Kapusta, Svatava Keltnerová, 
Aleš Kerner, Juraj Kozák, Josef Krištof, Ondřej Skřivan, Alexandr Špalek, Petr Vávra, František 
Záleský, Hana Žampachová 
Jan Lenk, Tomáš Pilc, Petr Vávra,   
Pavlína Daňková 
Josef Viktora, starosta, Tomáš Havlíček, zastupitel 

Za město Kutná 
Hora: 

 
Silvia Doušová, místostarostka 

Příští jednání: 17.2. 2020 v 18 h, ZŠ J. Palacha 
 
1) Program jednání OV včetně komentáře: 

 
M. Suchánek přestavil hosty a seznámil přítomné s programem jednání:  

• družina a její budoucnost (parkování) 
• dopravní generel 
• rozpočet a informovanost 2020        
• údržba dětských hřišť 

  
Úkoly z minulých setkání: 

• Zónový úklid:  
o  J. Harsa, TS KH a p. Vepřek – čeká se na stanovisko (objednávka města 2020)  

• Vánoce na Šipší: 
o M. Suchánek děkuje organizátorům akce (A. Kerner a K. Špalková) a těší se na opakování  

• Knihobudka (místo PNS U Havířské stezky)   
o A. Kerner informoval, že je v jednání, čeká se na schválení u RM   

• Vzrostlý strom J. Palacha 
o J. Kozák informoval, že je situace v řešení (probíhá jednání s hasiči) 

• Klece na holuby 
o v řešení 

• Chybějící osvětlení v části u MŠ  
o  v řešení 

• Deratizace (ul. Opletalova, Dolní):  
o provedeny a průběžně probíhají také kontroly   

• nově výskyt se v ul. 17. listopadu 150 u zadního vchodu  
• Freestyle v prostoru hřiště Opletalova  

o na jednání RM odloženo 
o místostarostka S. Doušová informovala, že peníze na nákup buňky jsou, ale někdo si buňku 

musí vzít do výpůjčky. Druhou variantou je nákup certifikovaných překážek. Proti záměru 
vystupuje z pléna jedna námitka – někteří občané využívají hřiště jinak - např. basketbal. 

o návrh vybudovat na místě oficiální hřiště 
o nespokojenost občanů, že tento sport ruší v přilehlých domech (basketbal rovněž) 
o návrh využívat prostor u Klimešky, kde je se sportovištěm počítáno. Bohužel nebude pro 

mladší děti na běžné hraní. Rodiče tam budou muset řešit jejich dopravu. 
• Výsadka tří stromů J. Palacha – za účasti členů OsV – splněno 
• KH listy – sloupek OsV s hodnocením roku 2019 - splněno 

 



Družina: 
• místostarostka S. Doušová informovala:  

Charita se do těchto prostor stěhovat nebude, hledají pro ni jiné vhodné prostory v areálu bývalé 
cihelny, kde se musí vyřešit problémy s kanalizací. OV Hlouška požaduje vystěhování Charity do 
30.6.2020. Poté je nutné přestěhovat spolky, které tento prostor využívají (Sluníčko, Křesťanský klub 
apod.). MŠ v ul. Trebišovská potřebuje všechny prostory. Jednou z variant jsou prostory v družině Šipší 
nebo Zelenková vila. Spolkový dům je obsazen. Dům školníka je pro spolky malý. 
Paní místostarostka slíbila, že družinu k pronájmu nebude město nabízet.  
Pan starosta informoval o prostorech bývalé cihelny a možností pořízení stanů či kontejneru pro 
Charitu.  

• M. Suchánek informoval, že byli oslovení občané horní části Šipší a většina cca 90 % chce na místě 
družiny parkování a cca 10 % ponechat stavbu družiny. Dotázal se vedení města, jaký je výhledový plán 
s parkováním. 

• A. Kerner informoval, že demolice stejného objektu (bývalá družina) je plánována u ZŠ ve Starém 
Kolíně. Město se může dotázat na podrobnosti. 

• Pan starosta J. Viktora uvádí:,,V družině Šipší Charita nebude.“ Doplňuje, že byla zadána studie, která 
posoudí možnosti využití objektu. 

 
Koncepce cestovního ruchu a parkování – host osadního výboru zastupitel T. Havlíček (ODS) 

• T. Havlíček, informoval přítomné o koncepci cestovního ruchu a návrhu parkování. Strategie města je 
špatná, nejdříve by měl být strategický plán a poté generel dopravy. Návrhy řešení parkování pro 
sídliště vidí v uzpůsobení parkovacích míst. Parkovací místo pro občany s trvalým bydlištěm – zdarma. 
Pro ty, co nemají trvalé bydliště – parkování za vyšší poplatek. Toto řešení je přijatelné pro všechny. Je 
potřebná kontrola a následně odtah parkujících aut bez povolení nebo zaplacení.  
Pro výstavbu parkovacího domu je třeba občanům nabídnou výhody. např. chráněno kamerovým 
systémem. Výstavbu navrhuje provézt formou PPP, (tzn. Projekty Partnerství veřejného a soukromého 
sektoru) kdy město musí nalákat investory. Předcházet by měla předběžná tržní konzultace, stanovení 
možností apod. Je důležitý také průzkum mezi občany, kolik jsou ochotni za toto parkování zaplatit 
apod. Existují programy na zatravňovací parkování a na tyto projekty jsou dotace a další možnosti např. 
parkování se zaregistrovanou SPZ. Zmínil, že vše prezentoval na ZM, kde jeho návrh nebyl přijat.  

• Paní místostarostka S. Doušová konstatovala, že návrh T. Havlíčka jsou výhledy na 4 roky a město nemá 
momentálně peníze ani na realizaci parkoviště u trafostanice.Bude muset být pravděpodobně řešeno 
úvěrem.  Na příštím ZM bude znám rozpočet. Na programu jsou opravy komunikací a nové ulice a další, 
již probíhající stavby.  

• T. Havlíček souhlasil, že některé investice jsou na 4-5 let, nicméně, někdy se začít musí.  
• Pan starosta komentuje: ,,na pakování musíme mít“. 
• OV požaduje plán možných investic na sídlišti Šipší, aby byl známý jasný výhled a cíl. 

 
Parkování u trafostanice ul. Opletalova: 

• Místostarostka S. Doušová informuje, že město jedná o ceně ohledně překládky kabelu, cena přes 1 
mil Kč. 

• Členové OV požadují urychlení a stanovení termínu realizace. Následné využití projektu, ve kterém 
jsou chyby (není uvedená kabeláž).   

• Město prosazuje zelené parkování. 
 

Veřejné projednání generelu dopravy:  
• 20.1.2020 v 16 hod v Dačickém domě. Do 15.1.2020 možnost zasílat připomínky (informace jsou 

zveřejněny na stránkách města a v KL).  
• I. Kapusta nesouhlasí s plánovaným propojením ulic Lučanská a Masarykova z důvodu nadměrného 

hluku a úbytku parkovacích míst. Pošle připomínku na město za společenství domu Na Studních č. 70   



• V návrhu není zakreslen požadavek OV na změnu směru v ul. Dolní. Zjednosměrnění směrem do 
Sběrné. 

 
Finanční příspěvek z města (rozpočet) a informovanost 2020  

• OV za rok 2019 příspěvek vyčerpal z různých kapitol. 
• Příspěvek pro všechny OV na rok 2020 je ve výši 100 tis. Kč.  
• vzniká OV Vnitřní město   
• Viz. OsV Hlouška - Žádáme vedení města, aby OsV Šipší byly předkládány, resp. zasílány na e-mail 

zřízený pro OsV, veškeré informace týkající se této části města (viz Metodické doporučení k činnosti 
územních samosprávních celků vydaném Ministerstvem Vnitra podle právního stavu k 1.8.2019 – s 
odkazem na §121 odst. 1 písm. b – osadnímu výboru nepochybně přísluší právo vyjadřovat se k 
záležitostem týkající se území spravovaného konkrétním osadním výborem a to třeba i v případě 
prodeje pozemku. Dle tohoto pokynu je osadní výbor poradním a iniciačním orgánem zastupitelstva a 
jako takový má být na body programu zasedání rady či zastupitelstva daného území upozorněn, a tudíž 
je obec, resp. její orgány, povinny předmětné návrhy výboru samy předkládat k vyjádření. 

 
Údržba dětských hřišť: 

• Paní místostarostka S. Doušová sdělila, že na dětská hřiště má město revize. OV opět připomněl, že 
nebyly odstraněny všechny závady ze dne 16.7.2019. Revize dětských hřišť je třeba revidovat, aby 
dětská hřiště byla bezpečná. M. Suchánek uvedl, že má pochybnosti o kvalitě revizí. 

 
Diskuze a různé: 

• M. Suchánek – občané si stěžují, že nový chodník (cyklostezka) na začátku Kaňku nekončí přechodem. 
OV žádá ověření, zda je možno umístit přechod pro chodce. Cyklostezka končí v obci.  
 

 
2) Úkoly: 

• Jmenování nového člena OsV: p. Zmeková (byla vyzvána k nahlášení adresy atd.)  
• Provedení deratizace v ul. 17. listopadu u zadního vchodu 
• Paní místostarostka:  

o odhad na likvidaci družiny (stanovit harmonogram a informovat OV) 
o termín na parkoviště u trafostanice (stanovit harmonogram a informovat OV) 

• Rozpočet města – zajistit, aby měl OsV průběžný analytický přístup – přehled pro veřejnost, aby se 
vědělo, jak se s penězi nakládá, viz. metodika MV pro města a osadní výbory. 

• Investice Šipší – zjistit, o jakou položku v rozpočtu v hodnotě 400 tis. Kč se jedná. 
• OV Šipší a Hlouška chtějí být informování o všech materiálech, které jsou do RM a ZM a obsahují body 

s přímým dopadem do těchto částí města 
• TS platit za úkol, ne hodinovou sazbou – pokusit se otevřít diskuzi o změně odměňování. 
• TS mají dát možnost přivýdělku občanům (důchodcům, ženám na rodičovské dovolené) na úklid hřiště, 

sněhu apod. Pokusit se za odměnu zajistit například zavírání a otevírání hřišť, přikrývání pískovišť, úklid 
sněhu ve sněhové dny, zalévání květin a křovin, případně stromů. 

• TS, MÚ informovat o průběhu revizí hřišť a informovat, zda proběhly a zaslat OsV jejich výstupní zprávy. 
Dále, jaká je následná péče o tyto hřiště? (Kdo, jak a za co zodpovídá?) 

• Zjistit, jak je to s pokračováním výstavby chodníku (cyklostezky) na Kaňk?  
• Deratizace v ul. 17. listopadu 150 (zadní vchod) 
• Ověřit kvalitu opravy kanálů, záruku, které po opravě nejsou v rovině s vozovkou (info. M. Hlavatý). 

 
Zapsala: Ing. Pavlína Daňková 
Elektronicky ověřil: Martin Suchánek 
 


